



SPACEWALKER Volume: 15 Issue: 10

Sunday, September 25, 2022

ENGLISH

Dear members and friends of the KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY (CYPRUS),

Exactly 65 years ago a historic event opened the way to space to space exploration for the benefit of all humanity with the launch of *Sputnik-1* and the Space Era began. To commemorate this event, the World Space Week is celebrated every year from October 4 till 10 under the auspices of the United Nations. Constantly this event involves the participation of the largest amount of people in the world. Mr. George Troullias, being the National coordinator for Cyprus for the UN World Space Week invites everyone to an online meeting taking place during the Online Science Café on Tuesday, September 27 at 20:00 (Cyprus time, UT+3). To find out more please join our Online Science Café [World Space Week 2022 - "Space and Sustainability."](#) All Science Café meetings are free of charge and everyone can join. Get your free Zoom Codes [here](#).

KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY is one of the official sponsors of the [NASA SPACE APPS](#) taking place in Limassol on 1st and 2nd October. Mr. George Troullias was selected to be a judge for the competition. Find more information at Facebook [here](#). Follow the [link](#) to create your team and participate.

In October, every evening we can observe a very bright object moving higher and higher in the sky. It is Jupiter, the king planet. Jupiter is the fifth planet from our Sun and is, by far, the largest planet in the Solar system – more than twice as massive as all the other planets combined. It was found that massive planets similar to our Jupiter are rare in the Universe. Booking for [private programs](#) is now available until the end of October. Live the experience of unique planetarium programs, interesting collections of geological samples and fossils and space exhibits. Observe with professional telescopes Jupiter, Saturn and other gems of the night sky.

On October 1 [Christina Apostolou charity event](#) will take place at the Larnaca Municipal Gardens. There the KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY will give the opportunity to everyone to observe the Moon with a large telescope and participate in the [International Observe the Moon Night](#), organized all over the planet by NASA (weather permitting). All participants who will observe the Moon will receive a participation certificate.

The astronomy course "[Read the Sky](#)" will take place in November. COVID-19 measures and decrees issued by the Cyprus Government will be followed. We will accept bookings for no more than 10 attendees per session. Register now ([adult](#) and [student](#) tickets).

Registrations for the *first* year of [KITION ASTRONOMY ACADEMY](#) 2022-2023 have already started. Three different levels are available for students. It is worth to mention that Gymnasium and Lyceum students who attended our previous years' courses have achieved distinctions in the International Olympiads in Astronomy and Astrophysics, and the Pancyprian Astronomy Olympiads, and participated in international conferences.

If you wish to organize an astronomy or science related educational event feel free to [contact us](#).

Join our spacewalk...

Best regards,

George Troullias

Director, KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY

9 Ammochostou Street, Kiti, Larnaca, 7550, CYPRUS
Contact Phone: + 357 99991111

WEBSITE: www.astronomycyprus.eu E-MAIL: planetarium@cytanet.com.cy
FACEBOOK: <http://www.facebook.com/groups/kition/>



Дорогие друзья ПЛАНЕТАРИЯ И ОБСЕРВАТОРИИ КИТИОНА (КИПР),

Ровно 65 лет назад запуск Спутника-1 открыл путь в космос. С него началось освоение космоса на благо всего человечества, и началась Космическая эра. В ознаменование этого события ежегодно с 4 по 10 октября под эгидой ООН проводится всемирная неделя космоса. Она стала самой массовой в истории человечества из всех мероприятий в мире. Георгий Трулляс, национальный координатор Всемирной недели космоса ООН на Кипре, приглашает всех на онлайн-встречу, которая состоится во вторник 27 сентября в 20:00 (кипрское время, UT+3) на научное кафе. Его темой стало [«Всемирная неделя космоса 2022 — «Космос и устойчивое развитие»](#). Все онлайн научные кафе, проходят бесплатно на платформе зум. [Приглашаются все желающие](#). Полный список [прошедших и следующих встреч](#) можно посмотреть на сайте Планетария и обсерватории Китиона.

В этом году международный поиск новых идей и подходов в технике и программировании NASA SPACE APPS пройдет в Лимассоле 1 и 2 октября. Планетарий и обсерватория Китиона является его одним из официальных спонсоров, его директор Георгий Трулляс был выбран судьей конкурса. Дополнительную информацию можно найти на фейсбуке [здесь](#). Переходите по [ссылке](#), чтобы участвовать.

В октябре каждый вечер мы можем наблюдать очень яркое светило, поднимающееся все выше и выше в небе. Это Юпитер, царь планет. Юпитер — пятая планета от Солнца и, безусловно, самая большая планета в Солнечной системе — более чем в два раза массивнее всех остальных планет вместе взятых. Массивные планеты, подобные нашему Юпитеру, во Вселенной встречаются редко. До конца октября можно забронировать [приватную программу](#). В неё входит уникальная программа Планетария на выбор, осмотр богатой коллекции геологии, окаменелостей Кипра, Земли и даже коллекции монет на астрономическую тематику и экспоната с Луны, и, конечно же, наблюдения в большие телескопы Обсерватории планет и других жемчужин звёздного неба.

В Муниципальном саду Ларнаки 1 октября состоится благотворительная акция [фонда Христины Апостолу](#). Планетарий и обсерватория Китиона предоставит возможность всем желающим пронаблюдать Луну в большой телескоп и таким образом принять участие в [Международной ночи наблюдения Луны](#), организованной по всей планете НАСА (при ясной погоде). Все, кто проведёт наблюдения, получат сертификат участника.

В ноябре начинается цикл для начинающих [«Читай небо»](#), который разработан для тех, кто может узнать на небе хотя бы два светила: Солнце и Луну. В соответствии с рекомендациями министерства здравоохранения на этом цикле может быть не более 10 участников. Забронировать можно по ссылкам: [взрослый](#) и [студенческий](#) билет.

Уже идёт регистрация школьников на *первый* год в [Астрономическую академию Китиона](#) в 2022-2023 учебном году. Школьники гимназий и лицеев, участвовавшие в работе Астрономической академии Китиона в прошлые годы, показали высокие результаты на соревнованиях по астрономии на Кипре и за рубежом, а также успешно делали доклады на школьных конференциях Кипра и международного уровня.

Если вы хотите организовать образовательное мероприятие по астрономии или науке, [обращайтесь к нам](#).

Присоединяйтесь к нашей космической прогулке...

С наилучшими пожеланиями,

George Troullias

Director, KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY

9 Ammochostou Street, Kiti, Larnaca, 7550, CYPRUS

Contact Phone: + 357 99991111

WEBSITE: www.astronomycyprus.eu

E-MAIL: planetarium@cytanet.com.cy

FACEBOOK: <http://www.facebook.com/groups/kition/>

